

၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေ ထဲမှ တိုင်းရင်းသားများ ပြင်လိုသော အချက်(၇)ချက်

ဆလိုင်းမာန်

ဤစာတမ်းငယ်သည် ဗမာ တိုင်းရင်းသား များ အပါအဝင် လူမျိုးစုံ တိုင်းရင်းသားပြည်သူ တစ်လုံး၏အကျိုးစီးပွားကို အာမခံ ကာကွယ် ပေးရန် အတွက် လက်ရှိ ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေ ထဲမှ ပြင်ဆင်သင့်သည့် အချက် ကြီး (၇) ချက် ကို အကျဉ်းချုပ် ကာတင်ပြထားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း ပထမ ဦးစွာ ဖော်ပြလိုပါသည်။ လူမျိုးစုံ တိုင်းရင်းသားများပြင်လိုသော အခြေခံ ဥပဒေပြင်ဆင်ချက်(၇)ချက်သည် တပ်မတော် အင်အားစု အပါ အဝင် မည်သည့် အင်အားစု များ၏ အကျိုးစီးပွားကိုမျှ မထိ ခိုက်စေပဲ မလွဲမသွေ ပြင်ဆင်ရမည့် အချက်ကြီး (၇)ချက်ဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းပြည်အကျိုးကို လိုလား ချေ သာ အရိုးခံ စိတ်ရင်း ကို ဦးထိပ်ထားပြီး ပြည်ထောင်စုဝါဒီ လူငယ်တဦး အနေဖြင့် ဝေးသားတင်ပြလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းရင်းသားများပြင်လိုသော အခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်ချက်(၇)ချက်သည် ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံ ၏ သမိုင်းကောင်းတခုကို စိုက်ထူနိုင်ရေးအတွက် ဦးတည်ပြီး အဆိုပြုချက် များဖြစ် သည့်အလျောက် ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး ကြိုးပမ်း သူ များ အတွက် တစ်တရာ အထောက်အကူ ပြု နိုင်မည်ဟုယုံကြည်ပါသည်။

စစ်အုပ်ချုပ်ရေးဖြင့် နှစ်ပေါင်းများစွာအုပ်ချုပ်ခံရသော မြန်မာပြည်ထောင်စုသားများအတွက် လတ်တလောထွက်ပေါက်အဖြစ် ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေ သည် ယခင် က တိုင်းပြည်၏ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး တို့ကို အဖက်ဖက် တိုးတက်မှုမရှိအောင် တင်းတင်းကျပ်ကျပ် ဖိနှပ် ထား သော စစ်အုပ်ချုပ်ရေးကာလထက် အနည်းငယ်သာကွာ ဖွယ်ရှိသော်လည်း တိုင်းပြည်၏ မူလဒဏ်ရာများကို မကုစားနိုင်သောကြောင့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်း ရေး ပြဿနာ၊ လူ့အခွင့်အရေး ပြဿနာ စသော နိုင်ငံရေးပြဿနာများကိုကျော်လွှားဖြေရှင်းရန်အတွက် ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို မပြင်ဆင်ပါက နိုင်ငံရေး ပြဿနာများ ပိုမိုကြီးထွား လာဖွယ် ရှိပေသည်။ ယခုအချိန်တွင် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေးကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် တနိုင်ငံလုံး အပစ် အခတ် ရပ်စဲရေး အဆင့် အထိ တက်လှမ်းနိုင်ဖွယ် အလားအလာများ ရှိနိုင်သော် လည်း လူမျိုးစု လက်နက်ကိုင် တော်လှန်ရေးအင်အားစုများ၊ ဒီမိုကရေစီ အင်အားစု များ နှင့် လက်ရှိ ဦးသိန်းစိန် အစိုးရအကြား နိုင်ငံရေးအဆင့်ဆွေးနွေးပွဲများသို့ တဆင့် တက်လှမ်း နိုင်ရေး အတွက် ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်မှသာ အလားအလာ ကောင်းလာမည်ဖြစ်သည်။ မိဘ ပြည်သူ များ လို လား လျှင် အခြေခံဥပဒေပြင်ပေးမည်၊ မိဘပြည်သူများ၏ဆန္ဒ အပေါ်မူတည်သည် ဟူသောစကားမျိုး ကို ၂၀၁၀ ခု နောက်ပိုင်း နိုင်ငံတော်အကြီး အကဲများမှ ပြော ခဲ့ လေ့ ရှိသော စကားလည်းဖြစ်ပါသည်။ အခြေခံ ဥပဒေကို ပြင်လုံး ကျွတ် ထောက်ခံ ခဲ့ သည်ဟု မှတ်တမ်းတင် ခဲ့ သဖြင့် ယင်း အခြေခံဥပဒေ ကို ပြင်သူ များက အမှန်တကယ် မထောက်ခံပဲ ပြင်ဆင်လိုပါက ပြည်သူများ ကိုယ်တိုင်က ပြင်ဆင်ခွင့် ရှိရမည်ဖြစ်သည်။

လက်ရှိ ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ၏ အဓိကပြဿနာမှာ သမိုင်းမလှခြင်း၊ ပေါ်ပေါက်ပုံ မမှန်ခြင်း ဖြစ်ပါကြောင်း ငြင်းကွယ် ဖုံးဖိ၍ရမည်မထင်ပါ။ ပေါ်ပေါက်ပုံမမှန်သောကြောင့်၊ မိဘပြည်သူများ၏ အမှန်အကန်ထောက်ခံမှုကို မရခဲ့ပေ။ ထို့ကြောင့်လည်း ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေမှာ အတည်ပြုခဲ့သည်မှ စ၍ ယနေ့တိုင်အငြင်းပွားစရာ များစွာ ရှိနေခြင်း ဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတော်နိုင်ငံ ၏ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ ဟူသည်မှာ ၁၀၀ ရာခိုင်နှုန်း ပြီးပြည့်စုံဖို့ရန်မဖြစ်နိုင်သော်လည်း တိုင်းပြည်၏ နာတာရှည် ပဋိပက္ခများကို ဖြေရှင်းနိုင်သည့် အခြေခံဥပဒေ တခု တော့ဖြစ်ရပေမည်။

၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ ၏ အနာဂတ် အလားအလာနှင့် ပတ်သက်ပြီးရွေးချယ်စရာ လမ်း (၃) သွယ် ရှိပါသည်။ တခုမှာ ပြည်သူတို့၏ အသံ ကို လျစ်လျူရှုပြီး ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို ဘာမှမပြင်ရန်ဖြစ်ပါသည်။ ဒုတိယ ရွေးချယ်စရာ လမ်း မှာ ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေကို အပေါ်ယံကျောမျှ ပြင်ဆင်ပြီး ယင်း အခြေခံဥပဒေ၏ ဆိုးမွေမှန်သမျှ ကို အနာဂတ် မျိုးဆက် သစ်တို့ ၏ လက်ထဲသို့ ဆက်လက် လွှဲပြောင်းပေးခြင်း ဖြစ်ပါသည်။ တတိယရွေးချယ်စရာလမ်း မှာ မိဘပြည်သူများ၏ မျက်နှာကိုထောက်ထားပြီး တိုင်းပြည်၏ အနာဂတ် ကောင်းကျိုး အတွက်၊ ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေထဲမှ အခြေခံကျသော ပြည်ထောင်စုဆိုင်ရာ အဓိကအချက် ကြီး (၇) ချက် ကို ပြင်ဆင် ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဤသို့ပြင်ဆင်ခြင်း အား ဖြင့် နိုင်ငံရေး ပြဿနာ အတော်များများကို ဖြေရှင်းနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး တိုင်းပြည်အတွက် သမိုင်းစာမျက်နှာသစ် တစ်ခု ကို ဂုဏ်သိက္ခာ ရှိရှိ ရွေးချယ်ရာ ကျမည် ဖြစ်သည်။

ယခု ကာလ တွင် ဒီမိုကရေစီအင်အားစုများမှ အကျယ်လောင်ဆုံးတောင်းဆိုသောအသံမှာ ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး အသံပင်ဖြစ်ပါ သည်။ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်၍ရသည်ဟူသော အင်အားစုများနှင့် ပြင်ဆင်ရန်ခက်ခဲသော ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေအား ပြင်ဆင်ရန်ကြိုးပမ်းနေခြင်းထက် အခြေခံဥပဒေ အသစ်ပြန်လည်ရေးဆွဲပြဋ္ဌာန်းခြင်းသည် လက်တွေ့ပိုကျမည်ဟုယူဆသော နိုင်ငံရေးအင်အားစု များလည်း ပေါ်ထွက်လာပါသည်။ ဤ ဒုတိယ အုပ်စု၏ အမြင်အရယူမှု "အပေါက်အပြဲ တရာခန့် ရှိနေသော လုံချည် ကို ဖါထေးနေခြင်းထက် လုံချည်အသစ် ဝယ်ဝတ် လိုက်သည်က မှ ပိုမိုသင့်တော် ချေ သာ လုပ်ရပါမည်" ဟူ၏။ မကြာသေးမီက ကျင်းပပြီးစီးခဲ့သော ရှစ်လေးလုံး ငွေရတုအခမ်းအနားမှ ထွက်ပေါ်လာသော နိုင်ငံရေး လှုပ်ရှားသူများ၏ လိုလားချက်များထဲတွင် အခြေခံဥပဒေအသစ် ပြန်လည်ရေးဆွဲခြင်း သို့မဟုတ် ပြင်ဆင်ရေးဆွဲခြင်း ကို အဓိကလိုလားကြောင်း ထုတ် ပြန် ကြေညာ ချက်များ ကို အဓိက တွေ့ရှိရပါသည်။

အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်လိုသော နိုင်ငံရေးပါတီများ၊ နိုင်ငံရေးအင်အားစုများအနက် မြန်မာနိုင်ငံ၏ အဓိကနိုင်ငံရေးအင်အားစုကြီးဖြစ်သော အမျိုးသား ဒီမိုကရေစီ အဖွဲ့ချုပ် မှလည်း အခြေခံဥပဒေထဲတွင် ပြင်ဆင်လိုသော အချက်များကို ထုတ်ပြန်လာပါသည်။ ထို့အတူ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် တွင်လည်း ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေ သုံးသပ်လေ့လာရေးကော်မတီကို ၂၀၀၉ ဇူလိုင် ၂၅ ရက်တွင် ဖွဲ့စည်းလိုက်ပြီဖြစ်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ် ၁၀၉ ဦးဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ လေ့လာသုံးသပ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီကို ကန့်ကွတ်သူမရှိ ဖွဲ့စည်းလိုက်ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ လေ့လာ သုံးသပ်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ၁၀၉ ဦးတွင် ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင် ဖြိုးရေးပါတီနှင့်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီမှ ၅၂ဦးနှင့် တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ၂၅ ဦးတို့က ကော်မတီဝင် စုစုပေါင်း၏ ၇၀ ရာခိုင်နှုန်းကို

ကိုယ်စားပြုနေပါသည်။ လွှတ်တော်အတွင်းမှ အခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်လိုသူ များအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု ကြံ့ခိုင်ဖွံ့ဖြိုးရေးပါတီနှင့် တပ်မတော်သား ကိုယ်စားလှယ်များ၏ သဘော ဆန္ဒအပေါ် မှီခိုရမည် ဆိုသည်မှာ သေချာသတက်သေချာနေပြီဖြစ်ပါသည်။ လွှတ်တော်ပြင်ပမှ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်လိုသူများအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စု အစိုးရနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေး ဆွေးနွေး နေသော လက်နက်ကိုင်အင်အားစုများ၊ အရပ်ဖက် လူ့အဖွဲ့အစည်းများ နှင့် မိဘပြည်သူများ၏ အင်အားကိုရယူပြီး အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး အတွက် အားယူရမည့်သဘောဖြစ်နေပါသည်။

အခြားတဖက်တွင်လည်း လွှတ်တော်အတွင်းမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏အင်အားသည် အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးကို ဦးတည် စေနိုင် ပြီး လွှတ်တော် ပြင်ပမှ နိုင်ငံအရေး လှုပ်ရှားသူများ နှင့် ပြည်သူ လူထု၏အင်အားသည် ၂၀၀၀ အခြေခံ ဥပဒေဖျက်သိမ်းရေး၊ အသစ်ပြန်လည် ရေးဆွဲ ရေး ဖက် တွင် အားသာ သွားစေနိုင်သည့် အလားအလာများ လည်းရှိနိုင်ပါသည်။ အမှန်တကယ်တွင်မူ ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့မှသာ ၂၀၀၀ ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံ ဥပဒေ ကိုပြင်ရန် ကြိုးစား နေခြင်း သည် လက်တွေ့မကျပဲ အခြေခံဥပဒေအသစ်ရေးဆွဲမှုသာ တိုင်းပြည်အတွက် အဆင်ပြေမည် ဖြစ်ပါသည်။ ဒီမိုကရေစီ အရေး၊ ပြည်ထောင်စု ပြန်လည် တည် ဆောက်ရေး တို့အတွက် အခြေခံဥပဒေ အသစ်ရေးဆွဲလို ကြောင်းကို ညီညွတ်သော တိုင်းရင်းသား လူမျိုးများ ဖက်ဒရယ် ကောင်စီ မှ လည်း မကြာသေးမီက ထုတ်ပြန် ကြေညာခဲ့ပါသည်။

မကြာသေးမီက ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် နာယက ဖြစ်လာသော ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌ သူရဦးရွှေမန်းမှလည်း အခြေခံဥပဒေ မရှိသည့် ကာလ သည် မည်မျှ ကြောက်ဖို့ကောင်းကြောင်း၊ ထိုကာလများကို သင်ခန်းစာယူရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ ထိုကြောင့် ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေ ကိုဖျက်ပြီး အခြေခံအသစ်ရေးဆွဲမည့် အစီအစဉ်ကို အားမပေး ကြောင်း၊ သဘောပါသည့်စကားများကို မိန့်ခွန်းတွင်ထည့်သွင်းပြောကြားခဲ့ပါသည်။ ယခင် တပ်မ တော်အစိုးရ ခေတ်တွင် နံပတ် (၃) ခေါင်း ဆောင်ဖြစ်ခဲ့သော ယခုပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် နာယက ကြီး သူရဦးရွှေမန်း၏ ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် လွှတ်တော်မှ ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေး၊ ဒီမိုကရေစီ ရေး ကိစ္စရပ်များကို စွမ်းဆောင်နိုင်လိမ့်မည်ဟု မျှော်လင့်ပါသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ၂၀၀၀ အခြေခံ ဥပဒေ အခင်းအကျင်း ထိရောက် အောင်အောင်ဆောင်နိုင်ခဲ့ခြင်း၊ နိုင်ငံရေး အကျဉ်းသားများလွှတ်ပေးခဲ့ခြင်း၊ မီဒီယာ ကန့်သတ်မှု ပြေလျော့ပေးခဲ့ ခြင်းစသော အချက်များဖြင့် နာမည် ကောင်းရ လာသော သမ္မတကြီး ဦးသိန်းစိန် ဦးဆောင်ပြုသခဲ့သော စွမ်းဆောင်မှု မျိုးထက် သာလွန်းသော စွမ်းဆောင်မှုမျိုးကို ပြုသရန်မှာ ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော် နာယက ကြီးအနေဖြင့် ထာဝရ ငြိမ်းချမ်းရေး ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် လွှတ်တော်မှ အခြေခံ ဥပဒေ ပြင်ဆင်ခြင်းဖြင့် ပြုသရန် လိုအပ် ပါသည်။ ဒေါ်အောင်ဆန်းစု ကြည် က လည်း အကောင်းမြင်တုန့်ပြန်သည့် အနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ နိုင်ငံများ အလယ် တွင် အထီးကျန်ဘဝသို့ နှစ်ပေါင်းမြောက်မြားစွာကျ ရောက်ခဲ့သော ပြည်ထောင်စု မြန်မာနိုင်ငံအား နိုင်ငံတကာ၏ စီးပွားရေး၊ နိုင်ငံရေး ပိတ်ဆို့မှု များ ကို ဖယ်ရှားပေးရန် အနှောက်တိုင်းနိုင်ငံများသို့ ကိုယ်တိုင်ကိုယ်ကျ သွားရောက်ကာ တိုက်တွန်းပေး ခဲ့ ပြီးဖြစ်ပါသည်။ တိုင်းပြည်အနာဂတ်ကောင်းဖို့အတွက် ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးတွင် တပ်မတော်သား ဟောင်းပြို တုံးတိုက်တိုက် ကျားကိုကိုကိုကို ဦးဆောင်ပြီးစွမ်းဆောင်ပေးပါရန်နှင့် သမိုင်း တွင်မည့် အခွင့်အရေးကို လက်မလွှတ် သင့်ပါ ကြောင်း နာယက ကြီး အား မေတ္တာ ရပ်ခံလိုပါသည်။

ယခုကျွန်တော်ရေးသားတင်ပြသော အခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးစာတမ်းသည် တပ်မတော်အင်အားစု အပါအဝင် နိုင်ငံရေး အင်အားစု အားလုံးအတွက် ကောင်းမွန်သော ဆွေးနွေးပွဲများ ဖြစ် စေရန် နှင့် ဒီမိုကရေစီ တိုးတက်ရေး နိုင်ငံရေး အပေးအယူလုပ်ကြံရာတွင် ၊ အဆင်ပြေ စေရန် ရည်ရွယ်ပြီး အခြေခံဥပဒေသစ်ရေးသားခြင်းထက် ပြင်ဆင်ရန်ခက်သော (၂၀၀၀) အခြေခံဥပဒေကို ပြင်ဆင်ရေးကိုသာ ဇာဏ်ပေးကာ ရေးသားပြီး အများ ပြည်သူထံ တင်ပြရန်ကြိုးပမ်းမှုတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။ အခြေခံ ဥပဒေ ကို အသက်ပေး ကာကွယ်လိုသူ များနှင့်ပြင်ဆင်ရေးအဖွဲ့အစည်းအသစ် အခြေခံဥပဒေ ကိုပြင်ဆင် ရန်ကြိုးပမ်း နေ ခြင်းထက် အခြေခံဥပဒေ အသစ်ရေး ဆွဲလို သူများ အကြား "ရှည်လည်းလျှောက်သာ ပျားလည်းစွဲသာ" နည်း မှာအခြေခံဥပဒေကို နှစ်ဦးနှစ်ဘက်ပူးပေါင်းပြီး ပြင်ဆင်ကြခြင်း သည်သာ အကောင်းဆုံး ဖြစ်ပါသည်။ အခြေခံ ဥပဒေ အသစ်ရေး ဆွဲခြင်း ထက် ရှိပြီးသား အခြေခံဥပဒေ ကိုမိဘပြည်သူများ လိုလား သည့်ပုံစံ ဖြစ်လာစေရန် ပြင်ဆင်ရေးလှုပ်ရှားမှုသည် ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေကို ပုံသွင်းပြဋ္ဌာန်းခဲ့သော တပ်မတော် အင်အား စုများနှင့် မိဘပြည်သူများ အကြားမျှတသော အပေးအယူ ပြုလုပ်မှု တရဟုယူဆပြီး တိုင်းပြည်အကျိုးကို ရှေးရှုကာ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အပြင်ရ အခက် ဆုံးသော ၂၀၀၀ ပြည်ထောင်စု ပြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို နှိုင်းယှဉ်ရေးအပြောင်းအလဲတစ်ခုဖြစ်ပေါ်လာရေးအတွက် ၂၀၁၅ မတိုင်မီ ပြင်ဆင် ကြပါရန် မေတ္တာရပ်ခံလိုပါသည်။

လက်ရှိ သမ္မတ ဖြစ်နေသော ဦးသိန်းစိန်ကိုယ်တိုင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ယခင် တပ်မတော် အစိုးရခေတ်တွင် ဦးစီးကျင်းပခဲ့သော ညောင်နစ်ပင် အမျိုးသား ညီလာခံမှ ပေါ်ထွက်လာခဲ့ပြီး၊ ပြင်ဆင်ရန်ခက်ခဲအောင် တမင်တကာ ပြုလုပ်ထားသော ၂၀၀၀ အခြေခံ ဥပဒေကို ၊ နာဂစ်မုန်တိုင်းကြောင့် အများပြည်သူသိန်းချီသေဆုံးချိန်တွင် မရမက အတည်ပြု ခဲ့ ခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယခင်တပ်မတော်အစိုးရ၏ အနာဂတ်အတွက် အထူးအရေးကြီးသော ယင်း အခြေခံဥပဒေကို ပြန်လည် ပြင်ဆင်ရေးသည် ခက်ခဲ သော် လည်း လုံးဝမဖြစ်နိုင်သော အရာတော့ မဟုတ်တန်ရာပေ။ ပြည်သူများ၏ သဘော ဆန္ဒကို အလေး မထားပဲ အုပ်စိုးသူများမှ တဖက်သတ် ရေးဆွဲ ခဲ့ သော အခြေခံဥပဒေများသည် မည်သည့်နိုင်ငံတွင်မဆို မိဘပြည်သူ များ အကြိုက် ပြင်ဆင် ခြင်း မရှိပါ က သက်ဆိုးရှည်လေ့မရှိသည်ကို လေ့လာ တွေ့ရှိရ ပါ သည်။ လွှတ်တော်အမတ်များမှ ကျမ်းကျိန်ဆိုသော ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေများသည် ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒနှင့်မကိုက်ညီပါက ပြည်သူ လူထုများမှ စတ္တုစုတံသဖွယ် စုတ်ဖြုန်းခြင်းလေ့ရှိကြောင်း သမိုင်းလက်တွေ့ ထဲတွင် အကြိမ်ကြိမ် တွေ့ခဲ့ကြရပြီဖြစ် သည်။ လူဟူသည်မှာ မိမိတို့အတွက် ဘာမှ ရစရာ မရှိသည့် စနစ်ကို တော်လှန်ကြသည်မှာသာတာဝန်ဖြစ်ပါသည်။ ၁၉၄၇ အခြေခံဥပဒေသည် ၁၉၆၂ တွင် စစ်တပ်ကအာဏာသိမ်းအပြီးတွင် ရပ်ဆိုင်းခြင်းခံရကာ ၁၉၇၄ အခြေခံဥပဒေသည်လည်း အများပြည်သူ၏ သဘောဆန္ဒကို အလေးမထား ဂရုစိုက်ခဲ့ပဲရေးဆွဲခဲ့သည်ဖြစ်၍ ၁၉၈၀ ခုနှစ်တွင် အဆုံးသတ် ခဲ့ရသည်။ ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေကို မပြင်မဆင်ပဲ ဆက်လက်ကျင့်သုံးပါ က ၂၀၁၅တွင် ၎င်း ၂၀၂၀တွင် ၎င်း လည်းပျက်စီးနိုင်ပါသည်။ ပြည်ထောင်စု မြန်မာ နှိုင်းငံ ၏ အခြေခံ ဥပဒေ များသည် သမိုင်း အစဉ်အလာအားဖြင့် သက်ဆိုးမရှည်ကြပေ။ (၁၀) နှစ်ကျော်လျှင် တစ်မျက်လေ့ရှိသည့်အစဉ်အလာကို ပြည် ဝေ ထောင်စု မြန်မာ နိုင်ငံသူ/သားများ အသိဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေကို ရေးဆွဲရာတွင် ပြည်သူများ နှင့် အခြေခံ ဥပဒေ ပုံသွင်းသူ များအကြား (Win Win Solution) သူနိုင်ကိုယ်နိုင်ပွဲ တစ်ခုအဖြစ် ဖော်ဆောင်ရန်ရေးဆွဲခဲ့ခြင်း မဟုတ်ကြောင်း၊ ၂၀၀၀ ပြည်ထောင်စု မြန်မာ နိုင်ငံ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို မပြင်လိုသူများ ကိုယ်တိုင် အသိ ဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၀ အခြေခံဥပဒေသည် ပြည်သူများ၏ သဘောဆန္ဒအပေါ်

အခြေပြုပြီးရေးခဲ့ခြင်းမဟုတ်သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ သော အချိန်ကာလတွင် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို အခြေခံဥပဒေပုံသွင်းခဲ့သူများမှ အမှန်တကယ် လိုလားပါက ပြည်သူများ၏အလိုအတိုင်း ၁၀၀ မဟုတ်သော်မှ ပြည်သူ့စိတ်တိုင်းကျ ၅၀ ရာခိုင်နှုန်း အနည်းဆုံး ပြန်လည်ရေးဆွဲပြင်ဆင်ပေးမှသာ (Win Win Solution) သူနိုင်ကိုယ်နိုင် အခြေခံ ဥပဒေ ဖြစ်မည် ဖြစ်ကြောင်း ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို အသက်ပေးကာကွယ်လိုသူများကို ပြောပြလိုပါသည်။ ၂၀၀၈ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေ၏ အနာဂတ် ဖြောင့်ဖြူးရေး အတွက် ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေကို အချိန်မဆွဲပဲ အမြန်ဆုံးပြင်ဆင်ရန် မိဘပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် သက်ဆိုင်သူအားလုံးကို မေတ္တာ ရပ်ခံလို ပါသည်။

ဤ ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေပြင်ဆင်ရေးစာတမ်းသည် လက်ရှိအခြေခံဥပဒေကို အကြောင်းမဲ့သက်သက် ပြင်ဆင်လိုခြင်း မျိုး မဟုတ်ပဲ ဗမာအပါအဝင် တိုင်းရင်းသား လူမျိုးစုံ မိဘပြည်သူများ၏ အနာဂတ်ကို အာမခံချက်မပေးသောကြောင့် ပြင်ဆင်လိုခြင်းသာဖြစ်ပါသည်။ ၂၀၀၈ အခြေခံ ဥပဒေ ကို ပြင်ဆင်လိုသူအများပြည်သူ တို့ အနေ နှင့် လည်း ယင်း အခြေခံ ဥပဒေ သည် တိုင်းပြည်အကျိုး၊ အများပြည်သူ ၏ အကျိုးစီးပွားကို အာမ မခံနိုင်သောကြောင့် သာလျှင် ပြင်ဆင် လို ကြခြင်း ဖြစ် ကြောင်းထင်ရှားလှပါသည်။

ဤစာတမ်းငယ်အားဖြင့် မိဘပြည်သူများထံ ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေ ထဲမှ အများပြည်သူတို့ ပြင်ဆင်လို သော အချက်များ ကို ကျွန်တော် လေ့လာ စုဆောင်း မှတ်သား သမျှ ထဲမှ ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေအား စစ်မှန်သောပြည်ထောင်စု အသွင် သို့ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲ ရန်လိုအပ်သော အချိုးအချက်အလက်များ ကိုသာဦးစားပေးပြီးဖော်ပြထားပါသည်။ အမှန်မှာ အသေးစိတ် ပြင်ဆင်မည်ဆိုလျှင် ပုဒ်မပေါင်း (၁၀၀) ကျော်ခန့် ရှိမည် ဖြစ် သော်လည်း ဤ စာတမ်းငယ်တွင် ပြည်ထောင်စု ဆိုင်ရာ အခြေခံအချက် (၅) ချက်ကိုသာ အာရုံစိုက် ပြီး မီးမောင်းထိုးပြထားခြင်းဖြစ်ပါသည်။ သို့ဖြစ်သဖြင့် ဤစာတမ်းငယ်သည် ပြီးပြည့်စုံသည်ဟုမယူဆစေလိုပါ။ လိုအပ်ချက်များ ဟာကွက်များ ရှိနေဦး မည် သာဖြစ်ပါသည်။ မည်သို့ပင်ဆိုစေ ၂၀၀၈ အခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေး လှုပ်ရှားမှုကို တနည်းတဖုံ အထောက်အကူ ဖြစ်မည် ဟုယုံကြည်သည့် အလျောက် ဤစာတမ်းငယ်အား ရေးသားပြုစု ကာတင်ပြ ခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်းရိုးသားစွာခံလိုပါသည်။

ဆက်လက်ဖော်ပြပါမည်။